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JOHDANTO
Kehitysyhtiö SavoGrow Oy on kuuden kunnan yhteinen elinkeino- ja elinvoimayhtiö Pohjois-Savon 
länsilaidalla ”Savon Villissä Lännessä”.

SavoGrow toimii yritysten kilpailukyvyn ja alueemme elinvoiman kehittämiseksi Keiteleellä, Pielavedel-
lä, Rautalammilla, Suonenjoella, Tervossa ja Vesannolla. Kehitysyhtiö kokoaa yhteen omistajakuntiensa 
elinkeino- ja kehittämisresurssit, ja mahdollistaa ulkoisen rahoituksen hankkimisen kehittämistoimintaan. 
Yhtiö tekee yhdessä omistajakuntien kanssa alueen edunvalvontaa erityisesti elinkeino- ja yrityskehittä-
miseen liittyvissä asioissa.

SavoGrown alaisuudessa toimii marjantuotannon kehittämis- ja asiantuntijapalveluita tarjoava  
Marjaosaamiskeskus ja tarjoamme yritysten käyttöön Pohjois-Savon parhaat elintarvikealan tuotekehi-
tystilat Suonenjoen Yrityspuisto Futurialla.

Kehittämistyötä tehdään pitkälti hankevetoisesti tiiviissä yhteistyössä muiden elinkeinotoimijoiden kans-
sa. Hankkeiden teemat vaihtelevat kulloisenkin kehittämistarpeen mukaan – hankkeita on tällä hetkellä 
marjoista metalliin ja matkailusta kotoutumispalveluihin. Hanketoimintaamme rahoittavat pääasiassa 
Pohjois-Savon ELY-keskus ja Pohjois-Savon liitto Euroopan Unionin rahastoista.

Tähän kuntaraporttiin on koottu toimintamme tunnuslukuja ja kuvattu hankkeiden onnistumisia ja haas-
teita alalla 09-12/2023.

SAVOGROWN ALUE
eli ”Savon Villi Länsi”

Asukasluku
19 231

Yrityksiä
1 579

Työpaikkoja
6 353

Kesämökkejä
6 089



Uuden ohjelmakauden rahoitushakuja on auennut syksyn aikana ja kehittämisrahaa on haettu mm. teollisuusalueiden 
kehittämiseen, VisitSavo-matkailualueen jatkokehitykseen ja yrittäjien hyvinvoinnin ja jaksamisen edistämiseen. 
Syksyn aikana elinkeinoasiamiesten nimike muuttui sukupuolineutraaliksi elinkeinoasiantuntijaksi.

Keiteleellä yritystoiminnan tilanne on ollut stabiili; perustettuja ja lakanneita yrityksiä on vuoden jälkipuoliskon 
aikana ollut vain muutama. Yritysneuvonnassa käyneet yritykset ovat kysyneet investointirahoitusta sekä 
investointien kannattavuuden selvittämistä. Kunnassa toteutettiin halliosakeyhtiökysely, jolla selvitettiin tarvetta em. 
yhtiön perustamiselle. Vastausten perusteella tarvetta näyttää olevan, ja kunta ryhtyy alkuvuodesta 2024 
kartoittamaan rakentamisen kustannuksia sekä lopullista tilatarvetta. Kunnassa on käynnistynyt kokonaisvaltainen 
kehittämistyö, jonka keskeisimpiä tavoitteita on teollisuusalueen laajentuminen ja kehittyminen vihreän energian ja 
puuteollisuuden keskittymäksi. Tähän liittyen kehittämishankehakemus JTF-rahoitukseen on valmistelussa.

Tervon ja Vesannon alueella perustettiin vähän yrityksiä loppuvuoden aikaan. Yritysneuvonnassa on ollut valmisteilla 
omistajanvaihdosasioita ja pari investointisuunnitelmaa. Loppuvuotta kohti perustettiin tai muutettiin päätoimiseksi 
pari yritystä. Yrittäjillä on ollut huolena ja mietinnässä yritystoiminnan jatkuvuus, jaksaminen ja talouden haasteet. 
Tervossa valmistui Luontomatkailun Master Plan -kehittämissuunnitelma ja on selvitetty kuituverkon rakentamisen 
tarpeita ja mahdollisuuksia. Vesannolla on selvitelty mm. kala-aseman tulevaisuutta ja toimintaa.

Pielavedellä perustettuja yrityksiä oli hieman vähemmän loppuvuonna, mutta omistajanvaihdoksia on saatu 
toteutettua. Elinkeinoasiantuntijan työaikaa on vienyt myös erilaisten toimitilakysymysten ratkominen. 
Säviän ainutlaatuisen mylly- ja meijerialueen kehittämissuunnitelmaan haettiin AKKE-rahoitus Pohjois-Savon liitosta. 
Tavoitteena on kehittää menestyvä liiketoimintamalli ja kytkeä Säviän alueen matkailuliiketoiminta osaksi esim. 
Tervon ja Koskisydämen yritysverkostoa sekä Päijänteen vesistöreittiä.

Rautalammin elinkeinopalveluissa loppuvuosi oli hyvin vilkas. Uusia yrityksiä perustettiin useita, ja yrittäjille 
haettiin/saatiin starttirahaa. Yrityksissä käynnistettiin useita kehityshankkeita. Lisäksi Rautalampi tuotti 
elinkeinopalveluita myös Suonenjoelle syys-lokakuussa. Mieleenpainuvinta loppuvuodessa oli se, että Rautalammin 
kunta ja Rautalammin yrittäjät solmivat elinvoimalupauksen, joka allekirjoitettiin kunnanvaltuuston kokouksessa 
18.12.2023. Rautalammin kunta haki loppuvuonna yli 5 milj. €:n teollisuusalueen kehityshankkeisiin sekä JTF- että 
EAKR-rahoitusta. Lisäksi kunnassa valmisteltiin tuulivoiman, marketin ja teollisuushallin rakentamishankkeita.

Suonenjoella uusi elinkeinoasiantuntija Minna Saario aloitti tehtävässä 1.11.2023, ja loppuvuonna hän on 
perehtynyt alueen yrityksiin, elinkeinoelämään ja sidosryhmiin. Syksyn positiivisia uutisia Suonenjoella olivat 
Suonenjoen mansikan nimisuoja lokakuussa ja Valion iso tehdasinvestointi joulukuussa. SavoGrow oli
mukana kirjoittamassa Suonenjoen bioterminaali-hakemusta JTF-rahastoon. Yritysneuvonnassa oli ennen 
joulua hiljaista, mutta vuodenvaihteen jälkeen on ruvennut vilkastumaan.

SavoGrown yrityspalveluiden kuulumiset ja 
toiminta ajalla 09-12/2023

POHDITTAVIA/KEHITETTÄVIÄ ASIOITA:

• SavoGrown yritysrekisterin ajan tasalle saattaminen: miten aktivoida yrityksiä 
tietojen ilmoittamiseen?

• Aloittavien yritysten määrä alueella on alhaisimmalla tasolla vuosiin, miten 
aktivoisimme?

https://savogrow.yrityshakemistot.fi/fi/companies


SavoGrown toimintatilastot 09-12/2023

Tulossa:
• Maakunnallinen yrittäjäjuhla Suonenjoella 

SARI TULILA
Elinkeinoasiantuntija

Tervo ja Vesanto

SARI HYTTINEN
Elinkeinoasiantuntija

Keitele

AARNO NISKANEN
Elinkeinoasiantuntija

Pielavesi

MINNA SAARIO
Elinkeinoasiantuntija

Suonenjoki

TUOMO VÄHÄSARJA
Elinkeinoasiantuntija

Rautalampi

Yritysneuvontaa yhteistyössä hankkeiden kanssa:

Asiakastapahtumat

586

Perustetut
yritykset

17
Keitele 1
Pielavesi 2
Rautalampi 2
Suonenjoki 8
Tervo 4
Vesanto 0

Lakanneet 
yritykset

16
Keitele 0
Pielavesi 3
Rautalampi 2
Suonenjoki 8
Tervo 1
Vesanto 2

Syksyn aikana SavoGrown palveluita käytti tai kanssamme yhteistyötä teki 179 eri asiakasta. 
Asiakastapahtumia oli 586, joista valtaosa keskittyi toimivien yritysten palveluihin ja sidosryhmätapaamisiin. 
Aloittavien yrittäjien kanssa asiakastapahtumia oli 25, mm. perustamisneuvonnan ja starttirahalausuntojen 
tiimoilta. Asiakas- ja asiakastapahtumien määrät ovat jonkin verran alhaisemmat viime vuoden vastaavaan
ajanjaksoon verrattuna. Selittäviä tekijöitä lienevät Suonenjoen elinkeinoasiamiehen  vaihtumisesta 
johtunut vajaamiehitys syksyn aikana, EU-ohjelmakauden vaihtuminen ja muutamien yritysten 
aktivointihankkeiden päättyminen viime vuoteen. Syksyn aikana perustettiin 17 uutta yritystä, joiden 
kotikunta on SavoGrown alueella. Perustettujen yritysten määrä on laskenut viime vuoteen verrattuna (32 
kpl). Toimintansa lopetti 16 yritystä.  Lopettaneiden yritysten lukumäärä on suurempi kuin vuonna 2022 (2
kpl).

Asiakkaiden määrä

179



Toteutusaika: 01.11.2022 – 31.3.2024
SG:n budjetti: 113 000 €
Kohderyhmä: pääasiassa yritykset, kunnat, muut organisaatiot
Partnerit: Leppävirran kunta ja Varkauden kaupunki
Lisätiedot: www.savogrow.fi/biokipina

Kuulumiset Biokipinä-hankkeesta 9-12/2023
MARI HÄLINEN

Projektipäällikkö
Tietoa biotaloudesta - Biokipinä

TIIVISTYS HANKKEEN ETENEMISESTÄ AJALLA syyskuu-joulukuu 2023

Onnistumiset
• Opintomatka Tanskaan 

energiakylään oli kerrassaan 
inspiroiva! 

• Kaksi työpajaa keräsi hyvin 
väkeä. 

Kehitettävät asiat
• Tiedonkulku eri toimijoiden 

välillä vaatii paljon töitä. 
• Biotalous kattaa koko 

yhteiskunnan: miten löytää ja 
tunnistaa potentiaalisimmat 
kehityskohteet alueella?

Tulossa
• Grüne Woche –

elintarvikealan messumatka 
23.-25.1.2024. 
Ruoantuotannon 
viimeisimmät trendit, 
teknologiat ja Saksan 
markkinat. 

• SG:n biotalouden 
toimintasuunnitelma

Biokipinä välittää tietoa hankealueen yrityksille ja muille toimijoille biotalouden liiketoimintamahdollisuuksista. Toisin
sanoen: Miten voimme tuotteistaa alueemme eloperäisiä luonnonvaroja entistä tehokkaammin? Biotalous on
ajankohtainen teema, sillä sen avulla voidaan löytää maaseutuyrityksille uusia tulonlähteitä ja samalla pyristellään pois
uusiutumattomien luonnonvarojen käytöstä.

YHDESSÄ RATKOTTAVAT ASIAT: MINÄ, KUNNAT & SAVOGROW

Miten biotalouden edistämistä halutaan jatkaa? 

Syyskuu:
•Opintomatka Tanskan 

Samsoen saarelle –
aluekehittäminen ja 
uusiutuvan energian 
ratkaisut

Lokakuu:
•Perehtymistä biohiilen 

mahdollisuuksiin 
SavoGrown alueella

Marraskuu:
•Suonenjoen mansikka 

–nimisuojan työpaja: 
Millä keinoin 
mansikanviljelystä 
saadaan alueelle 
enemmän hyötyä?

•Hevoskuivike-työpaja: 
Mitä kasveja voitaisiin 
viljellä 
hevoskuivikkeiksi 
turpeen tilalle?

Joulukuu:
•Biotalouskysely 

jakoon

KEVÄT 2024
•Biotalouden 

jatkotoimenpiteet 
tällä rahoituskaudella 
tiedossa



Toteutusaika: 1.1.2023 – 31.12.2025
SG:n budjetti: 264 952 €
Kohderyhmä: Elintarvikealan jatkojalostusta tekevät yritykset, Elintarviketurvallisuuteen, - kehitykseen ja 

tutkimukseen keskittyvät yritykset.
Partnerit: Itä-Suomen Yliopisto, Kehitysyhtiö SavoGrow Oy
Lisätiedot: www.savogrow.fi/eltuva

ELTUVA-hankkeen kuulumiset
JAANA KAPUSTAMÄKI

TIIVISTYS HANKKEEN ETENEMISESTÄ AJALLA elokuu-joulukuu 2023

Mitä olemme tehneet ja miten jatketaan:
• Olemme testanneet yritysten marja ja kalatuotteiden soveltuvuutta HPP- prosessiin sekä tehneet tuotteiden 

prosessikehitystyötä. Marras-joulukuussa on ollut kolme HPP-ajoa.
• Olemme testanneet erilaisten pakkausten soveltuvuutta HPP-prosessiin, syksyllä 2023 oli neljä pakkaustesti ajoa.
• HPP-ajoista onnistuneesti läpimenneiden tuotteiden säilyvyystestaukset perinteisillä menetelmillä sekä uusilla 

Vidas ja Tempo laitteilla ovat käynnissä.
• Olemme aloittaneet käytännön kokeet itiöivien bakteerien tuhoutumisesta elintarvikkeissa HPP-prosessissa.

Onnistumiset
• Yritykset ovat osallistuneet aktiivisesti tehtyihin koe-ajoihin ja 

ovat innolla tulossa yhteiseen tapaamiseen 17.1.2024
• Yhteistyöverkosto on kasvanut uusilla pakkausalan toimijoilla.
• Olemme saaneet hankkeeseen mukaan uusia osaavia 

tiimijäseniä: Jesse Ojala, tuotekehittäjä, SavoGrow ja Ehsan
Shad, mikrobiologi, UEF.

Tulossa
• Yritysten yhteinen tapaaminen 

tammikuussa – teemana HPP-
prosessi ja pakkaaminen.

• Tulossa yritysten yhteinen 
tapaaminen toukokuussa –teemana 
kylmäkuivaus ja pakkaaminen.

Hankkeen tarkoituksena on edistää elintarvikkeiden säilyvyyttä ja tuotteiden alkuperän tunnistamista kehittämällä 
prosessointimenetelmiä ja mittausanalytiikkaa elintarvikeyritysten lähtökohdista. Saavutettua osaamista voidaan hyödyntää 
elintarvikeyritysten toiminnan kehittämisessä.

Ruoka-alan yrityksiltä vaaditaan nyt muutosjoustavuutta: kireä kilpailutilanne, tuotantokustannusten nousu, raaka-aineiden 
saatavuushaasteet koettelevat. Yritykset tiedostavat että menestys syntyy osaamisesta, sopeutumisesta ja uudistumisesta ja ovat
valmiita panostamaan tuotekehitykseen. Elintarvikkeiden laadun varmistaminen ja uusien teknologioiden käyttöönotto on 
merkityksellistä erityisesti vallitsevassa maailmanpoliittisessa tilanteessa.

YHDESSÄ RATKOTTAVAT ASIAT: 

Tulossa:
• UEF on kilpailuttanut uuden kylmäkuivurihankinnan ja saamme sen hankkeen käyttöön nyt keväällä 2024.
• Korkeapaineprosessointi testeihin tulevien tuotteiden ja raaka-aineiden tuotekehitys ja reseptitestaukset 

jatkuvat, seuraavana vuorossa on marja, kasvis- ja maitotuotteita.
• Kehitämme Savogrown laboratoriomenetelmiä pH:n, vedenaktiivisuuden ja säilyvyystutkimuksien osa-

alueilla, hyödyntäen UEF yhteistyötä.
• Kylmäkuivausprojektien käytännön toteutuksen suunnittelu jatkuu yhdessä yritysten kanssa.
• Opinnäytetyö / julkaisu itiöivien bakteerien tuhoutumisesta HPP-prosessissa.

JESSE OJALA
Elintarvikeasiantuntijat ELTUVA

https://www.savogrow.fi/tietoa-meista/hankkeet/eltuva/


Loppuvuoden kuulumiset Marjaosaamiskeskuksesta

Raija Kumpula
projektipäällikkö

Marjanviljelyn koetilan kasvukausi 2023 saatiin päätökseen; tunnelimuovit laskettiin ja tila laitettiin talvikuntoon. 
Jatkosta vuoden 2024 osalta käytiin neuvotteluja mahdollisuudesta vuokrata tila Luken käyttöön. Heidän 
käynnistyvän hankkeen "Uudet kasvualustat" myötä se näyttää mahdolliselta. EIP-hanke "UVC-tekniikka 
mansikan kasvitautien torjunnassa" saatiin koetilan osalta päätökseen ja hankkeen toteutus jatkuu kesällä 2024 
yksityisellä marjatilalla. Vihreä siirtymä kasvinsuojelussa 2021-2023 hanke päättyi vuoden loppuun. Syksyllä 
toteutettiin soittokierros marjatiloille ja laadittiin Pakastekuivausselvityksen raportti ProAgria Itä-Suomen 
Pakastekuivauksen tuottajaselvitys –hankkeelle. Marjantuotannon kilpailukyky muuttuvissa olosuhteissa 
(MARKO) -hankkeen puitteissa järjestettiin opintomatka Kiteelle, Marjailta Siilinjärvellä, webinaari ja 
Marjanviljelyn jouluseminaari, joka oli samalla Visio-hankkeen päätösseminaari.

YHDESSÄ RATKOTTAVAT ASIAT: MINÄ, KUNNAT,  SAVOGROW
Marjaosaamiskeskuksen kehittämisen suunta

TIIVISTYS HANKKEEN ETENEMISESTÄ AJALLA syys-joulukuu 2023

ONNISTUMISIA
-Marjanviljelijöiden syysretki 
Kiteelle 19.-20.9.
-Marjailta Kunnonpaikassa 31.10.
-Marraswebinaari 30.11.
-Marjanviljelyn jouluseminaari 7.12.

KEHITYSKOHTEET
Marjanviljelijöiden kiinnostus 
hankkeita kohtaan

TULOSSA
-Tammiwebinaari 23.1.
-Marjatieto-ryhmän tapaaminen 
21.2. Pakkasmarjalla
-Helmiseminaari 22.2.



Kuulumiset SISU-hankkeesta
Suunnitelmallisen ilmastotyön juurruttaminen Pohjois-Savoon

Anssi Kemppinen ja Elli Hämynen
Ilmastokoordinaattorit

SISU-hanke

TIIVISTYS HANKKEEN ETENEMISESTÄ AJALLA syyskuu-joulukuu 2023

Mitä olemme tehneet ja miten jatketaan?
Ilmastotyö on edennyt kunnissa käytävissä tavoite- ja toivekeskusteluissa ja ilmastokyselystä saatujen tulosten myötä. 
Tavoitteena on saada vuoden 2024 loppuun mennessä valmiiksi ja hyväksytyksi alueemme kuntien ilmastosuunnitelmat, 
joissa selvitetään ilmastopäästöjen kehitys sekä suunnitellaan kuhunkin kuntaan sopivat päästövähennystavoitteet ja niihin 
tähtäävät toimenpiteet.
Ilmastotyö linkittyy vahvasti kuntien suunniteltuihin uusiutuvan energian hankkeisiin (kuten aurinkovoimaan sekä 
biotalouden kehittämiseen), ja onkin tärkeää muistaa, että ympäristöteot tuovat positiivista näkyvyyttä. Työtä tehdään 
tiiviissä yhteistyössä kuntatoimijoiden kanssa ja lisäksi vahvistetaan SavoGrown alueen kuntien roolia osana maakunnallista 
ilmastotyötä.
SISU-hankkeessa tarkoituksenamme on tukea kuntalaisten ilmasto- ja ympäristöystävällistä toimintaa. Toivomme 
alkaneelta vuodelta iloisia kohtaamisia kunnissa sekä innostusta toteuttaa isoja ja pieniä ilmastotekoja.

Onnistumiset
- Kunnissa ymmärretään 

ilmastotyön tärkeys. 
- Kuntakohtaiset 

ilmastotyöryhmät on perustettu 
ja suunnitelmat 
ilmastosuunnitelmien seuraaviin 
työvaiheisiin ovat selvillä.

- Ilmastopäästöjen nykytilan 
selvitykset on tehty.

- Ilmastokysely tavoitti 365 
vastaajaa ja vastaukset tukevat 
ilmastosuunnitelmatyötä.

- Hanke on saanut alueellista ja 
maakunnallista näkyvyyttä.

Poimintoja ilmastokyselystä
- Ilmastotoimia pidetään tärkeinä
- Kunnilta toivotaan ilmastotekojen 

mahdollistamista.
- Kuntien on tärkeää toimia ilmastotyössä 

esimerkkinä ja kannustajana.
- Ilmastotyö kytkeytyy kaikkiin kunnan 

toimialoihin aina maankäytön 
suunnittelusta ruokapalveluihin ja 
julkisista hankinnoista 
energiatehokkuuteen.

- Tiedotus ja viestintä ovat tärkeitä keinoja 
ympäristötietoisuuden vahvistamiseen ja 
positiivisen ilmastotoimijan imagon 
luomiseen.

Tulossa
- Valtuustoesittelyjä 

kuntien kokousaika-
taulujen mukaisesti

- Kuntalaisten 
kohtaamista

- Kuntakohtaisten 
ilmastotoimien 
suunnittelu ja  
aikatauluttaminen

- Sidosryhmäyhteistyö 
ja eri tahojen 
kuuleminen

- Koulutuksia 
kuntaorganisaatioon

Vuosi 2023 oli mittaushistorian kuumin. Joulukuussa Dubain ilmastokokouksen (COP28) lopputulemana oli yhteisymmärrys 
fossiilisten polttoaineiden käytön vähentämiseksi. 
SISU-hankkeessa edetään kohti ilmastosuunnitelmien tavoitteiden ja toimien määrittelyä, jotta kunnat voivat osaltaan toimia 
ilmastonmuutoksen hillitsemiseksi sekä sen vaikutuksiin sopeutumiseksi. 

YHDESSÄ RATKOTTAVAT ASIAT: 
Millaisia toimia kunnissa voidaan toteuttaa jo hankkeen aikana?
Miten juurrutetaan ilmastotoimet osaksi kuntien toimintaa? Miten ilmastotyö kytketään 
kuntastrategioihin?
Miten saavutetaan laaja ymmärrys ilmastonmuutoksen hillinnän ja hallinnan toimenpiteistä?

Toteutusaika: 01.05.2023 – 31.12.2025
SG:n budjetti: 356 394 €
Kohderyhmä: SavoGrown alueen kunnat ja asukkaat
Partnerit: Kuopion Kaupunki, Iisalmen kaupunki ja  Navitas Kehitys Oy
Lisätiedot: www.savogrow.fi/sisu
Tavoitteet: Kunnille ilmastosuunnitelmat koskemaan kaikkea toimintaa ja

kuntalaisten ilmastotoimien edistäminen

http://www.savogrow.fi/sisu


TechSavo-hankkeen kuulumiset
Jonni Markkanen

Projektipäällikkö
TechSavo-hanke

TIIVISTYS HANKKEEN ETENEMISESTÄ AJALLA 9-12/2023

Mitä olemme tehneet ja miten jatketaan
Hankeyrityksien nykytilakartoitusta on johdatellut hankesuunnitelmaan kirjatut toimenpiteet, samalla on saatu tietoa 
siitä, onko ne jalkautettavissa, miten ja missä yrityksissä. Tutustuminen yrityksiin syvemmin, on myös alkanut 
selkeyttään kokonaiskuvaa niiden tarpeista, tilanteet ovat erilaisia joten toimenpiteetkin pitää olla järkeviä 
kokonaisuuksia. Saimme hankkeeseemme puupuolelle Ylä-Savoon lisää osaamista jota mahdollisuuksien mukaan 
pyritään hyödyntämään myös SavoGrown alueen tarpeissa. Tämä alkaa rakentumaan vuoden alusta eteenpäin. 

Laajalla yrityskentällä on mm. erilaiset taloudelliset lähtökohdat ja loppuvuoden tilanne sekä onnistuminen vaikuttaa 
seuraavan jakson mahdollisiin toimenpiteisiin. Osalla yrityksiä on suht akuuttejakin työntekijähaasteita, joihin olisi syytä 
löytää kestävä ratkaisu, mm. tämä aihepiirin kanssa riittää tekemistä. Monenlaista kehittämistä väreilee pinnan alla, 
jännityksellä odottelen joko ensivuoden alkupuolella saadaan hankkeita mahdollisesti käynnisteltyä.

Kenttätyötä jatketaan tiiviissä yhteistyössä yritysten kanssa ja mukaan kutsutaan myös eri sidosryhmien edustajia, 
verkostoitumista jatketaan aktiivisesti. Näistä mm. toisen asteen oppilaitokset, joita haastetaan hyvässä hengessä liittyen 
vaikkapa erilaisiin hybridiopintomuotoihin, mukaan lukien oppisopimukset, lyhytkoulutukset sekä alueemme yritysten 
tämän hetken tarpeet. Pitäen samalla mielessä peruskouluissa tehtävä hanke-alojen esille nostaminen.

Onnistumiset
- Alihankintamessut 25.-28.9 

Tampere, messuosasto ja 
alueemme yrityksiä

- Suonenjoen ja Rautalammin 
8/9-luokkalaisten 
tutustumismatkoja mm. 
Sakkylle ja Junttanille, 
Ponsselle yhteistyössä eri 
toimijoiden kanssa

Kehitettävät asiat
- Hankkeen alueellisen 

toimenpidesuunnitelman 
jalostaminen edelleen 

- Alueyhteistyön jalkauttaminen 
eri tahojen yhteistyöllä

- Hankkeessa mukana olevien 
yritysten nykytilakartoitus ja 
mahdolliset kehitystoimet

Tulossa
- Puuteollisuuden yritysten 

tarpeiden kartoitus ja 
toimenpiteiden suunnittelu

- Osallistumisia aktiivisesti eri 
toimijoiden tapahtumiin

- Yrityskohtaisten 
kehityshankkeiden valmistelu, 
yritysten tilanne huomioiden

Kasvava osaajapula, yhteiskunnallisen murroksen aiheuttamat muutokset, tulevaisuuden liiketoimintamallit ja kyky 
uudistua, patistavat meidät reagoimaan. Yhteistyön avulla eri sidosryhmien kanssa edistämme yrityskentän 
liiketoiminnan kokonaisvaltaista kehittymistä. Tämä sisältää toimenpiteitä mm. kansainvälistymiseen, kilpailukyvyn 
paranemiseen, analytiikan hyödyntämiseen johtamisessa. Näiden tuloksena pk-yritykset ovat paremmin varautuneet 
tuleviin teknologia- ja toimintaympäristön muutoksiin erityisesti digitaalisuuteen ja kestävään kehitykseen liittyen.

Toteutusaika: 01.04.2023 – 31.03.2026
SG:n budjetti: 299 505 €
Kohderyhmä: Alueen teknologiateollisuuden sekä puu- ja rakennustuotealan yritykset sekä

niille palveluja tuottavat pk-yritykset
Partnerit: Iisalmen Teollisuuskylä Oy (päähankkeen toteuttaja), Savonia AMK, Navitas Kehitys Oy
Lisätiedot: https://www.techsavo.fi

YHDESSÄ RATKOTTAVAT ASIAT: MINÄ, KUNNAT& SAVOGROW
Eri toimijoiden alueellinen “vuosikello”, onko edes mahdollinen toteuttaa?
Tarvitaanko työllistämisen vuoropuhelua enemmän?,kumppanuuspöytä, seminaari tms.?



Toteutusaika: 4/2023 – 3/2026
SG:n budjetti: 600 459 €
Kohderyhmä: Kolmansien maiden kansalaiset sekä yhteistyö asiantuntijoiden ja sidosryhmän kanssa
Lisätiedot: www.savpgrow.fi/mutkatonta-kotoutumista

Mutkatonta kotoutumista
hankkeen kuulumiset

SARI LEIVO
Palvelusuunnittelija

Mutkatonta kotoutumista

Mitä olemme tehneet ja miten jatketaan
Asiakaspolkutyöryhmä sekä myöhemmin käynnistettävä maahanmuuttotyöryhmä kehittävät kotoutumisen 
palvelukonseptia. Asiakastyö jatkuu edelleen ja priorisoituu toiminnassa kärkeen. Tapahtumia on järjestetty mm. 
pankki- ja vakuutusasioista sekä omasta asiakastyöstä. Näiden järjestämistä jatketaan tarpeen mukaan. Suonenjoella 
toteutettiin onnistuneesti ensimmäiset mielenterveyden edistämisen tapaamiset. Samat keskustelumahdollisuudet 
toteutetaan myös Rautalammilla ja Vesannolla vapaaehtoisille sekä ukrainalaisille. Haluamme kevään aikana kohdistaa 
huomiota yhteisölliseen kotouttamistyöhön sekä viestintään. Koulutuksissa suomen kielen koulutukset ovat olleet 
Suonenjoella. Jatkossa tavoitellaan koko alueen kattavuutta. Kansalaiskursseja lähdetään suunnittelemaan omana sekä 
yhteistyökumppaneiden tuottamana. Yritysyhteistyötä lisätään hankkeessa: tuotetaan materiaalia kynnyksen 
alentamiseksi maahanmuuttajan työllistämiseksi. Viestintää edistetään edelleen hyvien väestösuhteiden lisäämiseksi.

Onnistumiset
• Ensimmäinen

asiakaspolkutyöryhmän
tapaaminen oli 14.12.

• Arjessa pärjäämisen tuki
asiakkaille on jatkunut hyvin.

• Ensimmäinen Suomen kielen
kurssi käynnistyi yhteensä 42
opiskelijan voimin.

• Viestinnässä Instagram
@kotoutumista.savossa, Sisä-
Savon Sanomat ja Pielavesi-
Keitele julkaisivat artikkelit
hankkeesta.

Kehitettävät asiat
• Läntisen alueen

maahanmuuttotyöryhmän
tavoitteet ja käynnistäminen

• Hankkeen asiakastyön
palvelumallin kuvaaminen
erilaisissa kunnissa

• Suomen kielen kurssien uusi
kokonaiskilpailutus sekä
kansalaiskurssien suunnittelu

• Viestinnän jatkokehittäminen

Tulossa
• Suomen kielen kurssi 30.1.

eteenpäin Suonenjoella
(etämahdollisuus)

• Vertaiskeskustelut
mielenterveydestä
(Rautalammilla ja Vesannolla)

• Työllisyysviikon tapahtumat
viikolla 8 koko toiminta-
alueella.

• Tilaa uutiskirje: SavoGrown
uutiskirjeet - kehitysuutisia
kootusti - Savogrow

Mutkatonta kotouttamista -hankkeen tiimissä toimivat projektipäällikkö Anne Aholainen sekä palvelusuunnittelijat Sari 
Leivo ja Anu Hytönen. Hankkeessa kehitetään kuuden kunnan kotoutumisen asiakaspolkua sekä edistetään eri 
toimijoiden yhteistyötä.  Visiomme on, että vuonna 2026 ”koko kunta kotouttaa”.  Kohderyhmänä ovat kolmansien 
maiden kansalaiset ja yhteistyötä tehdään heidän kanssaan toimien asiantuntijoiden ja sidosryhmien kanssa. 
Valmistaudumme yhdessä kotolainsäädännön muutokseen ja edistämme pienten kuntien kansainvälistymistä.

YHDESSÄ RATKOTTAVAT ASIAT: MINÄ, KUNNAT& SAVOGROW
Miten saamme aikaiseksi enemmän yhdistämällä resursseja kotouttamistyössä? 
Miten toivotamme uudet tulijat tervetulleiksi kuntiimme?

ANU HYTÖNEN
Palvelusuunnittelija

Mutkatonta kotoutumista

ANNE AHOLAINEN
Projektipäällikkö

Mutkatonta kotoutumista

https://www.savogrow.fi/tietoa-meista/uutiskirjeet/
https://www.savogrow.fi/tietoa-meista/uutiskirjeet/
https://www.savogrow.fi/tietoa-meista/uutiskirjeet/
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